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§ 1 
Val av protokolljusterare och tid för justering av 
protokollet  
Ordföranden Gustav Fridolin (MP) och Rodrigo Arce (V) utses att 
justera protokollet. Protokollet justeras onsdagen den 6 april 2022. 
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§ 2 
Iakttagelser över kommuners arbete med Agenda 2030  
Presentation 
Föredragande: Hans Abrahamsson 
  
Hans Abrahamsson, freds- och konfliktforskare som arbetat med 
bl.a. SKR om medborgardeltagande och Agenda 2030, föredrar om 
iakttagelser över kommuners arbete med Agenda 2030. 
 
Frågor och diskussion i rådet. 
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§ 3 
Reflektion över uppdraget i rådet och stadens 
hållbarhetsarbete under den här mandatperioden  
Diskussion och uttalande 
  
Frågeställningar till diskussionen: 
- Rådets syfte är att stödja, bevaka och ge råd i stadens arbete för att 
nå FN:s globala mål. Hur har rådets uppdrag uppfyllts? Hur har 
arbetsformen fungerat? Vad har fungerat och vad skulle kunna 
utvecklas? 

Rådets uttalande 
 
Rådet uttalar efter sin diskussion att man ser behov av att en 
organisation som rådet, med möjlighet att arbeta med och se 
helheten i samtliga mål i Agenda 2030, fortsatt finns som stöd till 
kommunstyrelsen. 
  
Rådet vill peka på några delar av arbetsformerna som varit av 
särskilt värde och bör bevaras: 

 Den gedigna urvalsprocessen av experter. Att den av 
kommunstyrelsen tillsatta nomineringsgruppen hade en så 
omfattande grupp nominerade att välja ur, och gjorde ett så 
omfattande urvalsarbete, var viktigt för att rådets 
kompetenser skulle täcka ett brett kunskapsområde och att 
Agenda 2030 i hela sin omfattning skulle vara synligt i 
rådets diskussioner. 

 Att rådet använt sig av de faktiska styrdokument som 
arbetas fram i staden, snarare än särskilda underlag 
utformade enbart för rådet. Genom att arbeta med faktiska 
handlingsplaner och program har rådet kunnat ge råd till det 
arbete som kommer att bedrivas, och inte hamnat vid sidan 
av ordinarie processer. 

 Att experter och politiker haft samma tyngd i rådet. 
Därigenom har experter givits möjlighet till yttranden och 
utrymme på samma villkor som politiker under 
sammanträden och i protokoll. Alla har förväntats ta samma 
ansvar i diskussioner och för rådets arbete oavsett i vilken 
roll man fått sin plats i rådet. 

  
Rådet vill också framhålla några delar av arbetet som kan utgöra 
positiva exempel på hur rådets arbete kan utvecklas: 

 Rådet fick ett särskilt budgetuppdrag 2021. Genom det 
pekade kommunen ut en särskild prioritering och avsatte 
medel för rådets arbete. Genom fler, eller tydligare, uppdrag 
kan rådets arbete prioriteras och kommunen få ännu större 
nytta av rådet. 
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 I arbetet med budgetuppdraget utsågs en mindre grupp ur 
rådet att arbeta särskilt nära stadsledningskontoret i 
framtagandet av svaret på budgetuppdraget. Därigenom 
utnyttjades kraften i rådet mer än enbart vad rådets 
sammanträden och förberedelser till desamma möjliggör. 
Detta är ett arbetssätt att använda sig mer av framgent. 

 Rådet har återkommande tagit del av och diskuterat 
hållbarhetsarbetet och kommunens hållbarhetsredovisningar. 
Genom att få en djupare insyn i ett pågående arbete har rådet 
stegvis också kunnat utveckla sin kunskap och därigenom 
kunnat ge alltmer användbara råd. Arbetet med utvecklandet 
av indikatorerna kommer behöva fortgå, och där kan rådet 
lämna viktiga bidrag utifrån sin sakkunskap. 

  
Arbetet med Agenda 2030 skulle kunna få större tyngd i kommunen 
genom ett starkare råd. Detta kan åstadkommas bland annat genom 
att: 

 Operationalisera Agenda 2030-rådets arbete. De 
organisatoriska förutsättningarna för att arbeta med Agenda 
2030 och rådet bör stärkas på stadsledningskontoret, så att 
större kunskap kan införskaffas i frågor där utmaningarna är 
särskilt stora, likt hur rådet arbetat med sitt budgetuppdrag 
om kontakten med det civila samhället. Rådet kan för detta 
behöva en större budget. 

 Säkra en organisation för omhändertagande av rådets 
uttalanden. Rådets uttalanden skulle till exempel kunna vara 
en stående punkt på kommunstyrelsens sammanträden. Det 
behövs också en tydligare uppföljning tillbaka till rådet om 
hur rådets uttalanden har tagits omhand i den fortsatta 
politiska processen. 

 Tydliggöra politikernas roll i rådet. Det är viktigt att olika 
delar av politiken finns representerade i rådet, och att 
politikerna får ett uttalat ansvar att bära vidare rådets 
slutsatser in i olika beslutande organ. Det bör också påverka 
vilka politiker som partierna väljer att nominera till rådet. 

 Säkra rådets delaktighet och insyn i stadens budgetprocess. 
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Slutligen vill rådet peka på några områden där rådet, eller en 
organisation som rådet, kan öka sitt fokus under nästa 
mandatperiod: 

 Stadsdelarnas arbete med Agenda 2030. 
 Stadens samverkan med andra kommuner, i Sverige och 

internationellt, för förverkligande av Agenda 2030. 
 Medborgarnas delaktighet i förverkligandet av Agenda 

2030. Här vill rådet peka på sitt uttalande från förra 
sammanträdet i samband med redovisningen av 
budgetuppdraget om stadens samverkan med det civila 
samhället. I detta föreslogs bland annat ett återkommande 
forum mellan staden och det civila samhället i staden. I ett 
sådant forum skulle rådet kunna spela en roll, utan att överta 
det ansvar för samverkan som åvilar de beslutande 
politikerna. 
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§ 4 
Övriga frågor  
Rådets sista möte under våren kommer att hållas på plats på 
Hantverkargatan 3D. Temat för det kommande sammanträdet 
kommer att vara följande. 
 
24 maj kl. 16:00-17:30 

 Deltagande från finansborgarrådet Anna König Jerlmyr och 
miljö- och klimatborgarrådet Katarina Luhr. 
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